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Predhovor
Dve dosky (dosl. tabuľky) - najprv pre staroveký Izrael, po-
tom pre moderný Izrael
Boh dal svojmu ľudu starovekého Izraela dve 
dosky Zákona na Sinaji, ktoré napísal svojou 
vlastnou rukou. Upravovali prepojenie medzi 
Bohom Stvoriteľom, ale aj voči ich blížnym. 
Tieto dosky boli základným učením Božieho 
ľudu. Boh má dnes opäť ľud, ktorým chce zjaviť 
Svoj charakter a Jeho cesty1 svetu: Je to moderný Izrael,2 cirkev ad-
ventistov siedmeho dňa, ktorý vyšiel z Danielovho proroctva: „A 
povedal mi: Až bude dva tisíce tristokrát večer a ráno, potom bude 
ospravedlnená svätyňa.“ Dan 8:14. William Miller, priekopník Cirkvi 
adventistov a jeho spolupracovníci rozpoznali, že 2.300 proroc-
kých večerov a rán z Dan 8:14 sú rovné3  2.300 doslovných rokov a 
tento interval začal 457 pred Kristom a mal by skončiť na jar roku 
1844 (podľa židovského kalendára to bol koniec roku 1843). „Ad-
ventisti“ zažili prvé sklamanie a potom určili druhý príchod Kris-
ta na 22. október 1844. V tej dobe asi 50.000 „adventistov“ bolo 
presvedčených, že po uplynutí tohto proroctva sa Ježiš skutočne 
vráti. Predpokladali, že Svätyňa je zem, ktorú by Kristus očistil. V 
noci 22/23. októbra 1844 bolo veľké sklamanie a len pár ich prosilo 

1 „Bože, zmiluj sa nad nami a požehnaj nás! Daj svietiť u nás svojej tvári! Sélah. Aby znali na zemi tvoju 
cestu, vo všetkých národoch tvoje spasenie .“ Žalm 67: 2-3 

2   „Bolo mi ukázané, že tí, ktorí sa snažia poslúchať Boha a očisťujú svoje duše poslušnosťou pravdy sú 
Boží vyvolený ľud, Jeho moderný Izrael. “ 2T, 109 

3   „Podľa počtu dní, v ktorých ste zkúmali zem, štyridsať dní, počítajúc každý deň za rok, ponesiete svoje 
neprávosti štyridsať rokov a poznáte, čo je to, keď sa ja odvrátim v nevoli.“ Numeri 14:34.
„Keď tie dokončíš, ľahneš a budeš ležať na svojom pravom boku, po druhé, a ponesieš neprávosť domu 
Júdovho štyridsať dní; každý deň ti dávam za rok.“ Ezechiel 4: 6 

Prorocké Grafy 1843 a 1850
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Hospodina, aby im rozjasnil. „Skoro ráno po sklamaní 22. októbra 
– Edson povedal niekoľkým priateľom, ktorí zostali v jeho dome: 
„Poďme von do stodoly a modlime sa.“

Vstúpili do stodoly, zavreli dvere a čakali vo vážnej modlitbe na 
svetlo, aby dopadlo na ich mysle. Odpoveď prišla. Nie pokým boli 
v stodole, aj keď mali svedectvo Ducha, že ich modlitby boli vypo-
čuté; ale o menej ako hodinu neskôr, keď Edson a jeho priateľ pre-
chádzali cez kukuričné   pole, aby navštívili suseda. Arthur Spalding 
hovorí, čo sa stalo:

Asi v polovici poľa bol Hiram Edson zastavený akoby s rukou na ra-
mene. Obrátil svoju tvár k šedej oblohe a zdalo sa, že sa mu otvára 
pohľad do tretieho neba ... videl Krista ako veľkňaza  idúc zo Svä-
tyne do Svätyne Svätých. „A videl som,“ píše Edson, „že namiesto 
toho, že náš najvyšší kňaz vyšiel z Najsvätejšieho nebeského svä-
tostánku príduc na túto zem na desiaty deň siedmeho mesiaca, na 
konci 2.300 dní po prvýkrát v ten deň vošiel do  druhého oddelenia 
tejto svätyne; a že mal vykonať dielo vo Svätyni Svätých pred prí-
chodom na túto zem.“

„Jeho spoločník ... prešiel už na druhú stranu poľa. Pri plote sa ob-
rátil, a ... zavolal: „Brat Edson, prečo si sa zastavil? Edson odpove-
dal: „Pán odpovedal na našu rannú modlitbu.“ Potom sa vrátil k 
svojmu priateľovi a povedal mu o videní. Potom pokračovali v ces-
te, diskutujúc o téme, pripomínajúc si ako málo študovali o svä-
tyni a obrusovali Biblické dôkazy zjavenia.“” Captains of the Host, 94

Adventisti mohli teraz pochopiť, že Ježiš nemohol prísť až kým 
Jeho dielo ako nášho veľkňaza neskončí v nebi. Keď sa zdieľali o 
túto dôležitú pravdu, rozšírila sa dobrá správa a sklamanie bolo po 
prvýkrát videné vo svojom skutočnom svetle.

V nasledujúcom roku zostúpilo na Adventistov z Port Gibson viac 
vzácneho svetla. Jozef Bates - apoštol soboty - tam putoval so 
svojím posolstvom o Sobote.

„Edson ... teraz s radosťou privítal Batesovu správu a dodržiaval 
nasledujúcu Sobotu. Dr Hahn sa k nemu pripojil. Ale Crosier po-
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vedal: „Je lepšie ísť pomaly, bratia, choďte pomaly. Nestúpajte na 
žiadnu dosku , dokým nebudete vedieť, že vás udrží.“

„Už som odskúšal  tú dosku,“ odvetil Edson, „a viem, že ma udrží.“

„Zdá sa,“ napísal Arthur Spalding, „že Port Gibson bola primárnou 
adventnou skupinkou, ktorá vystúpila na prvé dve dosky základne, 
ktoré sú zabudované do viery Adventistov siedmeho dňa - sväty-
ňa a sobota. “ Captains of the Host, 94; ND EGWE, APBP, 10.7-11.5

Toto je hodina zrodenia moderného Izraela, Cirkvi adventistov 
siedmeho dňa.  Pred veľkým sklamaním 22. októbra 1844, dal 
Boh prvú tabuľku/graf 1843, aby ustanovil základné pravdy Jeho  
ľudu. Tento graf obsahuje všetky body viery, ktorým verili a ktoré 
kázali Milleriti, aby usvedčili ľudí o hriechu a oni sa odvrátili od 
svojich zlých ciest. Po skúške a veľkom sklamaní dal Boh druhú 
tabuľku/graf, 1850. Na tomto grafe boli opravené nesprávne vý-
počty, hovoriac o tom, že Ježiš by sa mal vrátiť v roku 1843, sta-
ré pravdy  grafu 1843 boli potvrdené a navyše boli zahrnuté nové 
biblické pohľady.  

Čitateľ  sa môže teraz obrátiť k dobe, kedy tieto prorocké grafy 
vošli do dejín. Zameriame sa na prostredie/okolnosti každej ta-
buľky podrobnejšie a uvidíme, čo hovorí sestra Whiteová o týchto 
grafoch a ako boli použité v čase Milleritov.

Tabuľky/Graf 1843
Graf 1843 je bezpochyby výsledkom Božej vôle. Ellen White sa 
takto vyjadruje:

„Videla som, že tabuľka 1843 bola vedená rukou Pánovou, a že by 
sa nemala meniť, že výpočty boli tak, ako ich On chcel, a Jeho ruka 
bola nad tým a prikryla jednu chybu v niektorých výpočtoch, aby 
ju nikto nevidel, dokiaľ by svoju ruku neodtiahol.“EW, Rané spisy 74,1

Boh chcel, aby sa tento graf vytvoril presne v tom čase histó-
rie. Aký účel mal graf z roku 1843? Toto môžeme nájsť v spisoch 
Ellen Whiteovej:
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1.) Proroctvo by malo byť zobrazené:
„Už v roku 1842 na základe 
prorockej výzvy: „Napíš vide-
nie, a to zreteľne na dosky, aby 
ho čitateľ ľahko zrakom pre-
behol (KJV: aby mohol bežať 
ten, ktorý to číta),“ dostal Ka-
rol Fitch nápad zostaviť „mapu 
prorockých symbolov“ z pro-
rockých kníh Daniel a Zjavenie. 
Zverejnenie tejto tabuľky bolo 
považované za splnenie príka-
zu z Habakukovho proroctva.“ 
GC, Veľký spor, 392.1 

2.) Boli predložené prorocké udalosti a konanie „človeka hriechu“ 
(pápežstva) na konci sveta:
„Ľuďom boli predložené historické udalosti, ktoré ukazujú na pria-
me naplnenie proroctva a proroctvo bolo videné ako symbolické 
nalinajkovanie udalostí, vedúcich k záveru histórie tejto zeme. 
Scény spojené s pôsobením človeka hriechu sú poslednými jasne 
zjavenými symbolmi dejín tejto zeme. Ľud má teraz niesť svetu 
zvláštne posolstvo, trojanjelské posolstvo…“ 2SM, Svedectvá 2, 102.1 

Obaja, Milleriti aj EG White verili, že tabuľka/graf 1843 bola napl-
nením nasledujúcich veršov Habakkuka:

“1 Postavím sa na svoju stráž, stanem si na hradbu a budem vy-
zerať, aby som videl, čo mi bude hovoriť, a čo odpoviem na svoje 
karhanie. 2 A Hospodin mi odpovedal a riekol: Napíš videnie, a to 
zreteľne na doskách, aby čitateľ prebehol po ňom.4 3 Lebo ešte 
bude videnie na určený čas, a spiecha ku koncu a neoklame; keby 
predlelo, čakaj naň, lebo prijsť istotne prijde; neomešká.“ Hab 2:1-3

4   Ellen White  jasne ukazuje vo Veľkom spore 1888, strana 392.1, že Milleriti videli v grafoch naplnenie 
Habakuka 2: 2. Proroctvá boli jasne vysvetlené Bohom na oboch grafoch 1843 a 1850. Potom - všetci, 
ktorí ich čítali - mohli „bežať“ a vysvetľovať ich ostatným. 

Gr
af

 18
43
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Počas generálnej konferencie v roku 1842, brat Charles Fitch, 
predstavil tabuľku/graf 1843. Na tomto grafe boli reprezento-
vané a vysvetlené proroctvá z Daniela a Zjavenia s príslušnými 
dátumami/časmi. Brat Fitch povedal, „to by zjednodušilo danú 
tému a uľahčilo mu prezentovať ju poslucháčom, “ ak by použí-
vali túto tabuľku:

„V máji 1842 bola v Bostone, Mass opäť generálna konferencia. 
Na začiatku tohto stretnutia Br. C. Fitch a A. Hale z Haverhill, 
nám predstavili videnia Daniela a Jána, ktoré namaľovali na plát-
no, s prorockými číslami a koncom videnia, ktoré nazvali gra-
fom. Br. F., vysvetľujúc daný predmet povedal v podstate nasle-
dovne: prehodnocoval to vo svojej mysli a cítil, že keby sa niečo 
takéto mohlo urobiť, zjednodušilo by to danú tému a uľahčilo by 
mu to, aby ju predstavili ľuďom. Tu sa objavilo nové svetlo. Títo 
bratia splnili proroctvo dané Hab. 2468 rokov predtým, kde sa 
hovorí, „A Hospodin mi odpovedal a riekol: Napíš videnie, a to 
zreteľne na doskách, aby čitateľ prebehol po ňom (KJV: aby mohol 
bežať ten, ktorý to prečíta).’ Habakuk 2:2.“ 1847 JB, BP2, 54.1

„Naša história teraz ukazuje, že stovky vyučovali z tých istých chro-
nologických grafov, ktoré mal William Miller, všetky s jednou pe-
čiatkou. Vtedy to bola jednota posolstva na jednu tému, príchod 
Pána Ježiša v určitom čase, 1844. “ 1849 JB, SLG, 17.2

Generálna konferencia súhlasila s bratom Fitchom a výsledkom 
bolo, že sa vytlačilo 300 kópií tabuľky/gafu 1843:

„Po nejakej diskusii na túto tému sa  jednomyseľne hlasovalo, aby 
sme mali vytlačených na plátno tristo podobných tomuto grafu, čo 
sa čoskoro uskutočnilo. Boli nazvané grafy 43 . To bola veľmi dôle-
žitá konferencia. “ 1868 JB, AJB, 263.1

James White napísal o publikácii grafu:
„Bolo to jednotné svedectvo učiteľov druhého príchodu a tlače-
ných článkov, keď stojac na „pôvodnej viere,“ že publikácia grafu 
bola splnením Hab. 2: 2,3. Ak ten graf bol predmetom proroctva (a 
tí, ktorí to popierajú, zanechávajú pôvodnú vieru), potom z toho 
vyplýva, že 457 pK bol rok, odkiaľ sa má datovať 2.300 dní. Bolo 
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nutné, aby bol najprv zverejnený čas 1843, lebo „videnie“ malo 
„predleť“ alebo na to, aby bol čas vyčkávania, počas ktorého mala 
skupina panien podriemať a zaspať ohľadne veľkého predmetu 
času, tesne predtým, ako mali byť zobudené polnočným volaním.“ 
Dec. 1850 JWe, ARSH, 13.6

Na grafe 1843 je prorocké posolstvo ilustrované, ako bolo porozu-
mené Millerimti a našimi priekopníkmi.

Bolo len 300 Milleritských kazateľov, ktorí kázali to posolstvo, 
ktoré bolo obsiahnuté na grafe,  „všetky mali jednu pečať“ a „bola 
to jednota posolstva na jednej téme “a kázali druhý príchod Krista 
v roku 1844, čo sme už čítali vo vysvetlení Jozefa Batesa. Tento 
graf sa nazýva graf 1843, pretože Milleriti verili, že Ježiš sa vráti v 
tom konkrétnom roku. Určite to bola tá chyba, ktorú sestra White 
označuje v Raných spisoch.  Ale Pán držal svoju ruku nad chybou, 
aby sa na grafe nič nemenilo, kým jeho ruka nebola odtiahnutá:

„Videla som, že tabuľka 1843 bola vedená rukou Pánovou, a že by 
sa nemala meniť, že výpočty boli tak, ako ich On chcel, a Jeho ruka 
bola nad tým a prikryla jednu chybu v niektorých výpočtoch, aby ju 
nikto nevidel, dokiaľ by svoju ruku neodtiahol.“ EW, Ranné spisy 74.1

Táto tabuľka bola naozaj„vedená rukou Pána“, napriek tomu obsa-
hovala jednu (jednotné číslo) chybu, ktorú PÁN  vedome zakryl. Ale 
táto chyba je vidieť v niektorých číslach (množné číslo). Na tomto 
grafe je určite iba jedno číslo v množnom čísle, a to je rok 1843, 
nesprávne vypočítaný dátum Ježišovho návratu. To viedlo vysvet-
leniu Jamesa Whita o čase „vyčkávania “na jar v roku 1844, kedy 
bol adventný ľud skúšaný vo svojej viere.

Opäť necháme brata Jamesa Whitea hovoriť, ktorý pôsobivo vy-
svetľuje, aký silný vplyv mali mileritskí kazatelia a časť, akú graf 
1843 takto zohráva:

„Celý adventný ľud kedysi veril, že vydanie videní Daniela a Jána 
na tabuľke, z ktorých učili rýchli poslovia v rokoch 1842 a 1843, 
bolo naplnením tohto proroctva; a nevera tých, ktorí teraz po-
chybujú, nepreukazuje že sme sa vtedy mýlili. Prejdenie času, a 
nepretržité pošmykávanie a nevera adventistov nezmenili túto 
Božiu pravdu na lož; ale zostáva stále pravdou.“
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„Vy, ktorí ste sa zúčastnili na tomto posolstve prvého anjela, ste 
cítili jeho moc a slávu, a videli ste jeho účinky na ľudí, len sa vráťte 
so mnou na stanové zhromaždenia,konferencie a iné stretnutia, 
kde čas 1843, bol hlásaný z grafu.  akou slávnosťou, horlivosťou 
a svätou dôverou ohlasovali služobníci Pánovi čas. A ó, ako ich 
slová dopadali na ľudí, roztápajúc najtvrdšie srdce hriešnika; lebo 
Boh bol s nimi, a jeho duch sa zúčastnil toho slávnostného po-
solstva. Najduchovnejší a najodovzdanejší vo všetkých zboroch 
zachytili ten plameň a mnohí, ktorí boli naučení, aby uctievali 
svoju cirkev a svojho kazateľa sa naučili „báť Boha“ a „vzdať mu 
slávu“. Toto posolstvo nás odstavilo od sveta a priviedlo nás k 
nohám Ježišovým, aby sme hľadali odpustenie všetkých našich 
hriechov a slobodné a plné spasenie skrze krv Kristovu. Drahí 
bratia, bolo toto posolstvo „z neba alebo od človeka? ‚ Viem, že 
odpovedáš - „ z neba“ Amen.

„My sme vtedy „ochutnali dobré slovo Božie a moci sveta, ktorý 
príde“, a nemôžeme, neurobíme to, neodvážime sa, vzdať sa toho, 
a nazvať to „chybou“, „dielom človeka“, „mesmerizmom“, „z diab-
la“, ako to  mnohí urobili a odpadli. „Nie je možné obnoviť „také-
hoto ku pokániu“; ktorí sebe znova križujú Syna Božieho a vysta-
vujú ho potupne na obdiv. Pozri Heb. 6: 4-6.“ 1850 JW, TTAM 2.1

POSOLSTVO DRUHÉHO ANJELA
„A iný, druhý anjel nasledoval a hovoril: Padol, padol Babylon, to 
veľké mesto, ktoré vínom hnevu svojho smilstva napájalo všetky 
národy.“ Zj 14: 8. - „Vyjdite z neho, môj ľude“ Zj 18: 4

„Tento druhý anjel nezačal svoje poslanie a nedal svoje posol-
stvo v spoločnosti prvého anjela: ale nasledoval až po tom, ako 
prvý odovzdal bremeno svojho posolstva. Prvé posolstvo bolo pre 
cirkvi; ale čoskoro ho ich náboženské tlačiarne odmietli uverej-
ňovať a dvere ich domov uctievania boli proti nemu zatvorené. 
Týmto spôsobom vyvreli „večnú dobrú správu“ prichádzajúceho 
kráľovstva; a keď sa toto dosiahlo, Ježiš a Duch pravdy ich zane-
chal na veky a cirkvi alebo Babylon padol. Vo všetkých týchto zbo-
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roch bolo niekoľko živých duší, ktoré prijali adventné posolstvo, 
ktorých „pokrm a nápoj“ a celý život bol hovoriť o príchode Ježiša 
a o navrátení do pôvodného stavu; ale nebolo im dovolené niesť 
toto svedectvo. Vtedy bola cesta úplne pripravená pre druhé po-
solstvo - „Padol, padol Babylon,“ „Vyjdi z neho môj ľude.“ 

„Každý adventný veriaci vie, že sme počuli práve toto posolstvo. 
Nezabudli sme na vynikajúce kázne, ktoré boli kázané a publiko-
vané starším Josephom Marshom a mnoho iných ohľadne tohoto 
bodu. Nezabudli sme ani na účinok, ktorý mal na Boží ľud; lebo 
poslúchli posolstvo a rýchlo odišli z cirkví. Toto proroctvo bolo 
presne splnené v správnom čase a mieste. Niektorí nám hovo-
ria, že Babylon je Rímsko Katolícka cirkev; ale Boží ľud nebol v tej 
cirkvi. Prvé anjelské posolstvo bolo pre cirkvi, od roku 1840 do 
roku 1843; a druhý anjel ‚nasledoval‘, teda posolstvo - „Padol, pa-
dol Babylon“-“Vyjdi z neho môj ľude“ to bolo v roku 1844. - Počuli 
sme to na vlastné uši, naše hlasy to hlásali a naša celá bytosť cítila 
jeho moc a na vlastné oči sme videli jeho účinok, ako utláčaní ľud 
Boží roztrhol zväzky, ktoré ich spájali s rôznymi sektami a utiekli z 
Babylonu. Ako sme videli tak dokonalé splnenie posolstva prvého 
a druhého anjela v našej minulej skúsenosti, sme teraz pripravení 
preskúmať „TRETIE ANJELSKÉ POSOLSTVO… “ JWE, PTJW, 65.7-66.5

Ak si pozorne preštudujete spisy sestry White spoznáte, že nasle-
dujúce body boli pre ňu vždy dôležité: Pravdy, ktoré kázali Milleri-
ti, sú „základňou (dosl.platformou)“, „základom viery“ alebo „Ska-
la vekov“ a tie, ktoré Milleriti dali  na graf 1843; adventisti neskôr 
znovu v roku 1850 tie isté pravdy dali na graf 1850. Dokonca Boh 
dal varovanie, že by žiadne nové posolstvo nemalo „prísť“, skrze 
ktoré by boli zničené základy adventnej viery:

„Prišlo varovanie: Ničomu nesmie byť dovolené, aby prišlo a na-
rušilo základ viery na ktorom sme stavali odkedy prišlo posolstvo 
v 1842, 1843, 1844. Ja som bola v tomto posolstve, a odvtedy sto-
jím pred svetom, verná svetlu, ktoré nám Boh dal. Nenavrhujeme 
stiahnuť naše nohy zo základne (dosl. platforma) na ktorú boli 
postavené ako sme deň po dni hľadali Pána s úzkostlivou mod-
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litbou, hľadajúc svetlo. Myslíte, že by som sa mohla vzdať svet-
la, ktoré mi Boh dal? Je to Skala vekov. Viedlo neustále odkedy 
bolo dané. Bratia a sestry, Boh žije a vládne a pracuje dnes. Jeho 
ruka je na kolese, a v Jeho prozreteľnosti otáča koleso v súlade s 
Jeho vlastnou vôľou. Nech sa nikto nezaviaže písomne hovoriac 
čo bude a nebude robiť. Nech sa priviažu k Pánu Bohu na nebi. Po-
tom nebeské svetlo zažiari do chrámu duše, a uvidíme spasenie 
Božie.“ RH, 14. apríla 1903.35

Aké sú základy viery?
Základy viery boli dané na oba grafy, 1843 a 1850. Toto sú posol-
stvá, ktoré boli kázané v „1842, 1843 a 1844“ a ktoré dnes mnohí 
Adventisti nepoznajú: 

• Prehľad všetkých politických impérií, od Babylona až po naše 
vrátane katolícko-pápežského vládnutia.

• Proroctvo 2 520 rokov, ktoré sa vzťahuje na stavbu duchovného 
chrámu (Božia cirkev – Adventistov siedmeho dňa), ktoré trvá od 
roku 1798 do roku 1844. To bolo 46 rokov a presne zodpovedá 
času uvedenému v Janovi. 2:20.5

• Proroctvo o 2.300 dňoch z Daniela 8:14, ktoré sa týka 22. okt.1844.

• Proroctvá o 1.290 rokoch a 1.260 rokoch, ktoré sú spojené s „usta-
vičnou“ (pohanstvom), pápežstvom a prenasledovaním kresťa-
nov v stredoveku, ktoré sa nachádzajú v Dan 12:11 a Zjav 12: 6.

• Proroctvo o 1.335 rokoch z Daniela 12:12, ktoré obsahovalo nád-
herné zasľúbenie pre čakajúcich Milleritov („múdre družičky “) a 
odkazoval na rok 1843.

• Roky 508 a 538 pred nl, keď pohanstvo („ustavičná“) bolo  od-
ňaté a pápežstvo začína kontrolovať svet pomocou svetských 
mocí.

• Roky 606 , 1.299 a 1.449 sú všetky prepojené s islamom a ukazo-
vali boje proti východnému Rímu a katolíckej nadradenosti.

5  „Vtedy povedali Židia: Štyridsaťšesť rokov stavali tento chrám, a ty ho postavíš vo troch dňoch?“ 
Jn 2:20.
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• 5. a 6. trúba, alebo 1. a 2. beda, zo Zjavenia 9, ktoré ukazuje arab-
ský a osmanský islam a tiež boje proti západnému Rímu.

• 7. trúba, alebo 3. beda, ktoré bolo pre Milleritov stále v budúc-
nosti a teraz sa má naplniť v našich dňoch.6

Tieto prorocké pravdy sú „základmi našej viery“, ktoré sme už vi-
deli, ktoré boli „vystavené“ v roku 1842 až do roku 1844 a nemali 
by byť „narušené“. Tieto pravdy vidíme na oboch tabuľkách a tieto 
tabuľky môžeme porovnať s dvomi tabuľami danými na Sinai sta-
rovekému Izraelu, ktoré boli základom pre staroveký Izrael.

Po roku 1844, keď bola založená naša cirkev, boli pridané„piliere 
viery“: Učenie o Svätyni, sobota, otázka stavu mŕtvych, reforma 
zdravotníctva, trojanjelské posolstvo. Ale tieto nové pravdy mu-
sia byť umiestnené na základňu,ktorou sú pravdy, hlásané v ro-
koch „1842-1844“. To tiež zahŕňa správne chápanie „ustavičnej“, 
pretože je súčasťou oboch grafov, 1843 a 1850. Avšak, žiaden pi-
lier nemôže uniesť budovanie viery, ak neexistuje základ. Milleri-
ti a priekopníci tiež verili, že „ustavičná“ je pohanstvo, satanská 
moc a dnes je oficiálnym učením našej cirkvi „ustavičnej“, že je to 
Kristova služba v nebeskej svätyni, Božia moc. V tomto spraco-
vaní sa nemôžeme zamerať na vplyv tohto falošného názoru na 
„ustavičnú“ a odkazujeme sa na naše hlbšie rozpracované publi-
kácie od  future-for-America a future-is-now . V každom prípade 
to nie je malá záležitosť, keď priekopníci rozpoznali „ustavičnú“ 
ako satanskú moc a rovnaká moc je dnes videná v našej cirkvi ako 
Božia moc.7

Mohlo by to byť tak, že naše vzácne piliere adventného posolstva  
sa kolísajú, a už spadli, pretože nedbáme na naše základy a vlastne 
ich popierame?

Už sme zo 14. apríla 1903 v Review a Herald čítali Božie varovania, 
že boli položené základy viery medzi 1842 a 1844, že by nemali 

6  Komentár: 3-tie beda bolo naplnené 11. septembra 2001. Čitateľ môže vnímať toto prehlásenie v 
tomto bode len ako tézu, ktorá sa môže preukázať prostredníctvom štúdie o opakovaní času Milleri-
tov v našich dňoch. 

7  Komentár: Je dobre známe, že aj kazatelia SDA diskutujú o téme „ustavičnej“ rozporuplným spô-
sobom. Avšak oficiálnym pohľadom našej cirkvi je to, že „ustavičná“ je službou Krista v nebeskej 
svätyni.
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byť narušené a to, že: „Nenavrhujeme  stiahnuť naše nohy zo zá-
kladne“.

„Nech vám Boh pomôže prijať slová, ktoré som hovorila. Nech 
tí, ktorí stoja ako strážcovia Boží na múroch Siona, sú muži ktorí 
 vidia nebezpečenstvá pred ľuďmi, - muži, ktorí dokážu rozlišovať 
medzi pravdou a omylom, spravodlivosťou a nespravodlivosťou.“

„Prišlo varovanie: Ničomu nesmie byť dovolené, aby prišlo a na-
rušilo základ viery na ktorom sme stavali odkedy prišlo posol-
stvo v 1842, 1843, 1844. Ja som bola v tomto posolstve, a odvtedy 
stojím pred svetom, verná svetlu, ktoré nám Boh dal. Nenavr-
hujeme stiahnuť naše nohy zo základne na ktorú boli postavené 
ako sme deň po dni hľadali Pána s úzkostlivou modlitbou, hľa-
dajúc svetlo. Myslíte, že by som sa mohla vzdať svetla, ktoré mi 
Boh dal? Je to Skala vekov. Viedlo neustále odkedy bolo dané. ...“ 
RH, 14. apríla 1903.35

Otázka, čo znamená „ustavičná“, je tiež základom našej vie-
ry. „Nový“ pohľad na „ustavičnú“ predstavil Louis Conradi z Ne-
mecka v roku 1901 a tento pohľad zjavne zničil veľmi dôležitý zá-
klad viery. V nasledujúcom odseku Sestra White hovorí o grafe z 
roku 1843 a spája ho s otázkou „ustavičnej“:

„Dňa 23. septembra mi Pán ukázal, že druhýkrát vystrel svoju ruku, 
aby obnovil ostatok svojho ľudu, a že úsilie v tejto dobe zhromaž-
ďovania sa musí zdvojnásobiť. V čase rozptýlenia bol Izrael zbi-
tý a roztrhaný, avšak teraz, v čase zhromažďovania Boh svoj ľud 
uzdraví a obviaže. Úsilie rozšíriť pravdu v čase rozptýlenia malo 
len malý úspech; dosiahlo len málo alebo nič, ale v dobe zhromaž-
ďovania, kedy Boh zhromažďuje svoj ľud, budú mať úsilia šíriť svoj 
zamýšľaný účinok. Všetci by mali byť v diele horliví a jednotní. 
Videla som, že to bolo nesprávne, keď sa niektorí odvolávali na 
udalosti, ktoré sa stali v čase rozptýlenia, ako na dôkaz, že by nám 
teraz v čase zhromažďovania mali byť vodítkom, pretože keby Boh 
teraz neurobil pre nás viac ako vtedy, pravý Izrael by nikdy nebol 
pozbieraný. Videla som, že zostavenie prorockého grafu z roku 
1843 bolo riadené rukou Pánovou a že sa nemá meniť. Výpočty 
boli vykonané tak, ako ich Pán chcel mať; Jeho ruka však prikryla 
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a skryla chybu v jednom číselnom údaji, takže ju nikto nemohol 
vidieť, kým svoju ruku opäť neodtiahol.

Potom som videla ohľadom výrazu „ustavičná“ z proroctva Dan. 
8:12; a síce, že slovo „obeť“ bolo pridané ľudskou múdrosťou a ne-
patrí k tomu textu, a že Pán dal o tom správne pochopenie tým, 
ktorí zvestovali hodinu súdu (dosl. dali volanie). Pred rokom 1844, 
kedy vládla jednota, takmer všetci boli jednotní čo sa týka správ-
neho výkladu „ustavičnej“, ale keď po roku 1844 nastal zmätok, 
boli prijaté iné názory a to spôsobilo temnotu a zmätok. (RH, 1. Nov. 
1850.11) Od roku 1844 nie je a nebude stanovený žiadny čas ako 
skúšobný kameň. (RH, November 1, 1850.12).”8 EW, Rané spisy, 74.1-75.1

Keď hovorí: „Pán dal správny pohľad na to tým, ktorí zvestova-
li hodinu súdu “, potom spomína Williama Millera a jeho spolu-
pracovníkov. Nasledovne vidíme vysvetlenie od Millera ohľadne 
„ustavičnej“:

„Čítal som ďalej a nemohol som nájsť žiadny iný prípad, v ktorom 
by sa bola dala nájsť (ustavičná), len v Danielovi. Potom som [po-
mocou konkordancie] vzal to slovo, ktoré stálo v spojení s ňou, 
„odňať/odstrániť (en.take away)“;  a od neho bola odňatá ustavič-
ná; „od toho času, keď bude odstránená ustavičná „Čítal som ďalej 
a myslel som, že nenájdem svetlo ohľadne tohoto textu. Nakoniec 
som prišiel k 2 Tesalonickým 2: 7-8, „Lebo tajomstvo bezzákon-
nosti už pôsobí, len až by ten, kto teraz zdržuje, bol odstránený 
zo stredu. A potom bude zjavený ten bezzákonný bezbožník.“ A 
keď som prišiel k tomuto textu, ó ako jasná a slávna sa objavila 
pravda. Tu je to! To je ustavičná! No, čo teraz Pavol myslí tým „ten, 
kto teraz zdržuje,“ alebo bráni? „Človekom hriechu“a „bezbožní-
kom, je myslené pápežstvo. Čo bráni pápežstvu, aby bolo zjave-
né? Je to pohanstvo. Tak potom, „ustavičná“ musí znamenať po-
hanstvo. “ 28. január 1858 UrSe, ARSH, 92.7

8  Vydavateľská poznámka: Pôvodný citát bol publikovaný v RH, 1. novembra 1850. Tam boli myšlienky 
o „ustavičnej“ a „čase“ boli napísané v dvoch rôznych odsekoch. Nemajú ani koncepčné spojenie, ani 
kontextové spojenie. Sú to dve rôzne myšlienky, ktoré Boh dal sestre White.
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Graf 1850
Dlho sme nevedeli, že graf 
1850, rovnako ako aj 1843, 
dostal Božie potvrdenie. Graf 
1850 obsahuje tie isté informá-
cie ako tabuľka 1843, vlastne 
sú opravené, koniec 2300roč-
ného proroctva z 1843 na 1844 
a ďalšie Božie naučenia dané 
po Veľkom sklamaní. Nasle-
dujúca pasáž je videnie, kde sú 
Whiteovci poverení uverejne-
ním karty 1850. V auguste 1850 
Ellen Whiteová spomenula, že 
jej manžel James musel publi-
kovať tie pravdy znovu, ktoré 
boli len pred niekoľkými rokmi 
oznámené, ale Satan sa snažil 
zabrániť tejto práci:

„Posielam vám toto videnie, aby ste si to prečítali v zbore v Tops-
hame. Brat Rhodos sem prišiel minulý utorok, čo je dnes presne 
jeden týždeň. Boli sme radi, že sme ho videli. Práve vydal novú ta-
buľku. Je väčšia ako akákoľvek tabuľka, ktorú som kedy videla; je 
veľmi jasná. Veľmi sa nám jeho graf/tabuľka páči. ...

Pán mi pred niekoľkými týždňami ukázal, že ak by začal James 
uverejňovať to, čo vedúci napísali v ‘44 o pravde, Satan by sa 
nám snažil brániť, ale musíme bojovať o víťazstvo a pokračo-
vať. Bolo to presne tak. Vie, že táto práca mu ublíži a zachráni 
niektoré klenoty. To je dôvod, prečo tak zúri, ale je zahnaný. ” List 
12, 1850; 15MR, 207

[Napísané 15. augusta 1850, z Centreport, New York, k bratovi a 
sestre Stockbridge Howland v Topsham, Maine.]

Potom v novembri 1850 po konferencii mala sestra Whiteová vi-
denie od Boha, keď cestovala domov. Pravda by mala byť znova 
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50



16

daná jasne na tabuľky. Zastavili sa pri dome brata Nicholsa, ktorý 
by bol vydavateľom nového grafu:

„Naša ďalšia konferencia bola vo Fairhavene. Brat Bates a jeho 
manželka boli prítomní. Bolo to celkom dobré stretnutie. Po ná-
vrate do domu brata Nicholsa mi Pán dal videnie a ukázal mi, že 
pravda musí byť daná jasne na tabuľky, a že by to spôsobilo, že 
by sa mnohí rozhodli pre pravdu tretieho anjelského posolstva, s 
tými dvomi predchádzajúcimi, ktoré boli jasne dané na tabuľky.“ 
(brané slová z Hab 2:2 podľa KJV, u nás:  zreteľne na doskách).

„Tiež som videla, že je to potrebné, aby sa to vytlačilo pre poslov, 
ktorí pôjdu, lebo poslovia potrebujú papier (dokument), ktorý by 
so sebou niesli, obsahujúci prítomnú pravdu, aby ho dali do rúk 
tým, ktorí ju budú počuť, a potom by pravda nevymizla z mysle, 
a aby ten papier šiel tam, kam by nemohli ísť poslovia. Iné veci, 
ktoré som videla sa objavia v časopise…“

„Pred týždňom, poslednú sobotu, sme mali veľmi zaujímavé 
stretnutie. Bol tam brat Hewit z Dead River. Prišiel s posolstvom v 
tom zmysle, že zničenie bezbožných a spánok mŕtvych bolo ohav-
nosťou v rámci zatvorených dverí, ktoré priniesla žena Jezábeľ, 
prorokyňa a on veril, že ja som bola tá žena Jezábeľ. Povedali sme 
mu o niektorých jeho chybách v minulosti, že 1.335 dní sa skončilo  
a početné jeho chyby. Malo to len malý účinok. Jeho temnota bola 
cítiť na stretnutí a tiahlo sa to.“

„Cítila som, že musím povedať pár slov. V mene Ježiša som po-
vstala a asi o päť minút sa stretnutie zmenilo. Všetci to cítili v 
tom istom okamihu. Každá tvár sa rozjasnila. Božia prítomnosť 
naplnila to miesto. Brat Hewit padol na kolená a začal plakať a 
modliť sa. Bola som vzatá vo videní a videla som mnohé o čom 
nemôžem písať. To malo veľký vplyv na brata Hewita. Vyznal, že 
je to z Boha a bol pokorený do prachu. On  od tohto stretnutia 
stále píše a aj teraz píše od toho istého stola, vzdávajúc sa všet-
kých svojich chýb, v ktorých pokračoval. Verím, že Boh ho pozdvi-
huje a je počítaný, aby konal dobro, ak Boh chce skrze neho ko-
nať.“ 16MR, 207,2-208,4 [Písané z Paris, Maine, 27. november 1850, 
„Zboru v dome brata Hastingsa].
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Je veľmi zaujímavé čítať z pera Ellen Whiteovej, že už v jej čase 
musela bojovať proti zlému výkladu proroctva. Brat Hewitt ju ob-
vinil, že je falošný prorok a rozširuje bludy, že 1.335 z Dan 12:12 je 
stále v  budúcnosti, na čo Ellen Whiteová veľmi jasne potvrdzuje 
pevné stanovisko priekopníkov, že toto proroctvo už bolo napl-
nené v minulosti. Je pozoruhodné, že brat Hewitt činil pokánie a 
pokorne vyznal svoju chybu.

Nasledujúce vyhlásenie je tiež z roku 1850 a Ellen Whiteová tu 
hovorí o grafe, môže to byť len nový graf 1850, ktorý ešte len mal 
byť zverejnený bratom Nicholsom:

„Odkedy sme ti naposledy napísali, boli sme v Fairhavene, aby sme 
sa tam zúčastnili konferencie. Brat Bates tam bol prítomný. Mali 
sme celkom zaujímavé stretnutie. James pokrstil dvoch. Obaja 
boli naplnení Duchom Svätým. …“

„V pondelok sme sa vrátili do Dorchesteru, kde žije náš milý brat 
Nichols s rodinou. V noci mi Boh dal veľmi zaujímavé videnie, z 
ktorého väčšina bude uvedená v časopise. Boh mi ukázal nutnosť 
vydania grafu. Videla som, že to bolo potrebné a že pravda uro-
bená jasnou na tabuľkách (zreteľne na doskách) [Hab 2,2], by mala 
veľký vplyv a spôsobila by, že duše dospejú k poznaniu pravdy. …“

„Píšeš o skúškach. Mali by sme byť radi, že vieme, aké to sú, aby 
sme mohli lepšie pochopiť tvoj prípad a možno vieme, ako s tebou 
súcitiť. Máme ťa radi a vašu malú skupinku a veľmi radi by sme 
ťa videli, ale momentálne to nie je vo  výhľade. Zostaneme tu v 
Paríži ešte trochu. James tu teraz vydáva časopis. Je to vynikajúce 
miesto na publikovanie…“

„James by niečo napísal, ale teraz píše pri tom istom stole ten ča-
sopis. Posiela lásku bratovi a sestre Loveland a vašim deťom a ce-
lej skupinke. Napísala som toto veľmi rýchlo. V nádeji na rýchle 
vykúpenie hlasu Božieho. Píšte často! ...“

„[PS] Dostali sme vynikajúci list od brata Rhodesa. Je statočný pre 
pravdu a Boh ho robí mocným. Mnohé duše boli prostredníctvom 
jeho práce privedené k pravde. Dnes sme dostali vynikajúci list od 
brata Batesa. Je stále vo Fairhavene. E.G. White.“
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Môj milý brat a sestra Loveland:

„Dúfam, že vám čoskoro pošlem nejaké dokumenty. Graf sa vyrá-
ba v Bostone. Boh je v tom. Brat Nichols ho má na starosti. Chcem 
vás vidieť, ale nevidím, ako by sme odtiaľto v súčasnosti mohli 
odísť. Dovoľte mi povedať vám všetkým, nasledujte svetlo dané 
v Suttone. Amen. Buďte silní. Veľa lásky každej srdcom odovzda-
nej duši vo vašej malej skupinke. James White. “ List 26, 1850; 15MR, 
210,3-213,4 [písané 1. novembra 1850, bratovi a sestre Loveland 
v Johnstone, Vermont. Poštovú poznámku, ktorá nasleduje po 
mene Ellen Whiteovej napísal James White.]

„Videla som, že to vyrábanie tabuliek je celé zle. Začalo to s bratom 
Rhodesom, pokračovalo s bratom Caseom. Boli dané prostriedky 
na vyrábanie tabuliek a vytváranie nechutných obrazov reprezen-
tujúcich anjelov a Ježiša. Taká vec čo som videla Boha zarmucuje. 
Videla som, že Boh bol v publikovaní grafu [1850]  brata Nicholsa. 
Videla som, že bolo v Biblii proroctvo o tejto tabuľke, a ak je táto 
tabuľka navrhnutá pre Boží ľud, ak je dostačujúca pre jedného, je 
aj pre druhého. A ak by jeden potreboval tabuľku namaľovanú vo 
väčšom rozmere, potrebujú ju všetci.“

„Videla som, že to bol nepokojný, neľahký, nespokojný, nevďačný 
pocit v prípade brata Case, ktorý si želal iný graf. Videla som, že 
tieto namaľované grafy mali zlý vplyv na zhromaždenie. Spôsobilo 
to ľahkého, nadneseného ducha posmechu na stretnutí.“

„Videla som, že grafy, ktoré Boh nariadil zasiahli myseľ priaznivo, 
dokonca aj bez vysvetľovania. Je niečo ľahké, krásne a nebeské v 
reprezentácii anjelov na tabuľkách, myseľ je takmer nepostreh-
nuteľne vedená k Bohu a k nebu. Ale tie iné grafy, ktoré sa vydali, 
znechucujú myseľ a spôsobujú, že myseľ prebýva viac na zemi ako 
v nebi. Obrázky predstavujúce anjelov vyzerajú skôr ako diabli než 
ako bytosti nebies. Videla som, že tie grafy na celé dni a týždne 
obsadili myseľ brata Casea, keď mal hľadať nebeskú múdrosť od 
Boha, a mal rásť v milosti Ducha a poznaní pravdy.“ 13MR, 359

Čo sa nedá priamo čítať na grafe 1843, môžeme teraz čítať na 
grafe 1850: Po Veľkom sklamaní 22. októbra 1844 vyjadrili prie-
kopníci svoje presvedčenie a poznanie, že „ustavičná“ je po-
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hanstvo. V centre tohto grafu 
si môžeme prečítať nasledujúce 
svedectvo týkajúce sa roku 508 
nl: „Pohanská nadvláda alebo 
ustavičná odňatá“. Tu (priekopní-
ci) identifikujú pohanstvo veľmi 
jasné ako „ustavičnú“. Ak chcete 
ďalej verne stáť na základoch na-
šej viery a dôverovať inšpirovanému svedectvu Ellen Whiteovej, 
potom „ustavičná“ musí byť pohanstvo a následne ju nemôžeme 
spojiť s Kristovou nebeskou službou. Ešte raz chceme uvažovať o 
citáte z Raných spisov:

„Potom som mala videnie ohľadne výrazu „ustavičná“ z proroctva 
Dan. 8:12; a síce, že slovo „obeť“ bolo pridané ľudskou múdrosťou 
a nepatrí k tomu textu, a že Pán dal o tom správne pochopenie 
tým, ktorí zvestovali hodinu súdu. Pred rokom 1844, kedy vládla 
jednota, takmer všetci boli jednotní čo sa týka správneho výkla-
du „ustavičnej“, ale keď po roku 1844 nastal zmätok, boli prijaté 
iné názory a to spôsobilo temnotu a zmätok. Od roku 1844 nie 
je a nebude stanovený žiadny čas ako skúšobný kameň. EW, 74,1-
75,1“ RH, 1. novembra 1850.11

Okrem iného tu hovorí, že o „ustavičnej“, existovala medzi bratmi 
jednota pred rokom 1844. Tí bratia, ktorí mali správny názor na 
túto otázku boli: William Miller, Josiah Litch, Sylvester Bliss, 
 Joseph Bates, John Nevis Andrews, Hiram Edson, James White, 
Uriah Smith, Steven Haskel, OA Johnson, FV Gilbert, LA Smith, JN 
Loughborough.

Nasledujúci bratia sa pripojili k „novému“ pohľadu na „ustavičnú“ 
a odišli do temnoty: Louis Conradi, Ellet Joseph Wagoner, Alonzo 
Taylor Jones, William Warren Prescott, Ole Andres Olsen, Albion 
F. Ballenger, William Warde Fletcher, Harold Snide, Grieve, Robert 
Brinsmead, Hilbert, Sibles, Desmond Ford.

Ak o tejto téme správne zvažujete a prijmete „nový pohľad“, ktorý 
Conradi predstavil našim bratom v Spojených štátoch v roku 1901, 
potom nemôžeme držať krok s rokom 1844 ako prorockým napl-
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nením Dan 8:14 a zničíme základy našej viery. Pokiaľ ide o „nový 
pohľad“, ktorý je vlastne pôvodná protestantská interpretácia, my 
dnes veríme, že katolícka omša má nejkým spôsobom dopad na 
službu Krista v nebi. Takto to nemôže byť - tu je jednoduchá logika:

1.) Najskorší bod, kedy by mohol niekto „pošliapať pod nohami 
“(Dan 8:13) Kristovu nebeskú službu je rok 31 nl, pretože pred tým-
to dátumom nemohol Kristus vykonávať žiadnu svätyňovú služ-
bu, pretože nebol vzatý k svojmu Otcovi. 

Najprv musel priniesť svoju obeť na Kalvárii, potom musel byť vza-
tý k svojmu Otcovi v nebi a len vtedy  mohol vykonávať kňazskú 
nebeskú službu pre ľudstvo. Otázka v Dan 8:13 je: Dokedy „ budú...
vydané na pošliapanie“? A Daniel 8:14 hovorí: 2.300 rokov.   Čo sa 
týka „nového pohľadu“, Kristova obeta by mala byť „šliapaná pod 
nohami“ po dobu 2.300 rokov. My sme už videli, že Kristus mohol 
začať svoju službu najskôr v roku 31 nl. Ak pridáme od tohto dátu-
mu 2.300 rokov, až kým nebude „svätyňa ospravedlnená (KJV:očis-
tená )“očakávaná udalosť je ešte ďaleko na ceste. 

2.) Okrem toho, z historického hľadiska, prvý bod z toho, čo mô-
žeme vidieť je, že, katolícka omša bola zavedená, v druhom storo-
čí. Katolícka cirkev by mohla najskôr vtedy  „pošliapať“ Kristovu 
svätyňu. Ak pridáme od tohto bodu 2.300 rokov je očistenie svä-
tyne ďaleko v budúcnosti.

3.) Takzvaný „nový pohľad“ implikuje, že ohľadne Daniela 8:13, 
Kristova nebeská služba je „ustavičná“ a že táto služba by mala 
byť pošliapaná katolíckou cirkvou. Môže to tak naozaj byť? Ten-
to pohľad je absurdný a chýba mu každá logika: Kristus plní svoje 
uzatváranie služby ako veľkňaza, zatiaľ čo posudzuje životy kaž-
dého človeka a vyslovuje súd - večný život alebo večnú smrť. Toto 
pôsobenie vedie k najväčšej udalosti vesmíru, že Kristus príde 
druhýkrát, aby obnovil Zem. Mohla by nejaká inštitúcia ako kato-
lícka cirkev zasiahnuť do Kristovej služby? Pre tento úrad, ktorý 
teraz Kristus vykonáva opustil svoj život a pre Satana nie je mož-
né, to je jedno cez akú inštitúciu, zasahovať do tohto procesu.
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Ak interpretujeme „ustavičnú“ ako Conradi, nevidíme do hĺbky 
Satanovo pôsobenie v dejinách Božieho a ľudu a sveta. Mnohí tvr-
dia, že história pre nás obsahuje iba morálne naučenia, je popiera-
né opakovanie dejín, čo je úplne v protiklade so svedectvami Ellen 
Whiteovej.9 V prípade „ustavičnej“  sa tiež dejiny budú opakovať: 
Ako prišlo pápežstvo v roku 508 nl k moci a „ustavičná“, pohan-
stvo, bola odňatá, tak bude v budúcnosti, keď bude smrteľná rana 
pápežstva uzdravená a pápežstvo opäť príde k svojej plnej moci a 
bude mať kontrolu nad zemou. Správne porozumenie „ustavičnej“ 
poskytuje jasný prehľad o tom, akú úlohu zohrávajú Spojené štá-
ty, OSN a pápežstvo v čase legislatívy nedeľného zákona. Ak ro-
zumieme odstráneniu „ustavičnej“ a prevzatiu moci pápežstvom, 
potom budeme mať jasné porozumenie minulých udalostí. 

Tretie anjelské posolstvo, ktoré má byť urobené 
jasným na tabuľke
„V polovici septembra James White odložil vydávanie Advent Re-
view, keďže sa konali konferencie, na ktorých sa zúčastnil v Sut-
ton, Vermont, 26. až 29. septembra; v Topsham, Maine, 12. a 13. 
októbra; a na Fairhaven, Massachusetts, 19. a 20. októbra. White-
ovci nemohli nenavštíviť Massachusetts bez toho, aby nestrávili 
trochu času v domove Otis Nicholsa, v Dorchester, neďaleko Bos-
tonu. Takže v pondelok, deň po konferencii vo Fairhavene sa tam 
dostali. Tú noc, zatiaľ čo boli v dome muža, ktorý podnikal v lito-
grafickej tlači, Ellen Whiteová dostala inštrukcie vo videní. Na-
písala o tom Reubenovi Loveland a jeho manželke, s ktorými sa 
nedávno stretla pri návšteve Vermontu:

„V noci mi Boh dal veľmi zaujímavé videnie, väčšinu z toho uvidíte 
v časopise.“ (List 26, 1850)

Vo svojom liste Hastingsovej rodine sa dostala do väčších pod-
robností tohto videnia a jeho výzva na postup v procese hlásania 
posolstva tretieho anjela:
9   „Znovu a znovu mi bolo ukázané, že minulé skúsenosti Božieho ľudu nemajú byť počítané ako mŕtve 
fakty. Nemáme zaobchádzať s týmto záznamom ako by sme zaobchádzali s minuloročným kalendárom. 
Tento záznam je treba mať na mysli, lebo história sa bude opakovať. Temnota tajomstiev noci bude 
osvietená svetlom z neba. “ PM, 175,3
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„Pri našom návrate k bratovi Nicholsovi, mi Boh dal videnie a uká-
zal mi, že pravda musí byť urobená jasná na tabuľkách, a že by to 
spôsobilo, že by sa mnohí rozhodli pre pravdu posolstva tretieho 
anjela s tými dvoma predchádzajúcimi, ktoré boli urobené jasné 
na tabuľkách.“ (List 28, 1850)

V tomto videní jej tiež bolo ukázané, čo by Jamesovi Whiteovi dalo 
odvahu pokračovať v publikovaní:

„Tiež som videla, že to bolo potrebné, aby sa publikoval ten plagát 
pre poslov keď pôjdu, lebo poslovia potrebujú papier, ktorý by so 
sebou nosili, ktorý obsahuje prítomnú pravdu, aby ho dali do rúk 
tých, ktorý počujú, aby potom pravda nevymizla z mysle. Aby ten 
papier mohol ísť tam, kam nemohli ísť poslovia. (List  28, 1850)

Práca na novom grafe sa začala okamžite a príležitosť bola daná, 
aby o tom povedali bratom v čísle Prítomnej Pravdy10 ktorú James 
vydal nasledujúci mesiac:

„Graf. Chronologický graf videnia Daniela a Jána, navrhnutý tak, 
aby jasne ilustroval prítomnú pravdu, sa teraz tlačí litografiou 
pod dohľadom brata Otisa Nicholsa z Dorchesteru, Massachu-
setts. Tí, ktorí učia prítomnú pravdu, budú mať z toho veľký úži-
tok. Ďalšie oznámenie o tabuľke bude uvedené nabudúce“ (Prí-
tomná pravda, november 1850)

Koncom januára 1851, bola tabuľka pripravená a inzerovaná za 
2 doláre. James White bol s ňou veľmi spokojný a ponúkol ju za-
darmo „tým, ktorých Boh povolal, aby dávali posolstvo tretieho 
anjela“ (RH, Január 1851) Niektoré štedré dary pomohli naplniť po-
treby tlače.

Značná a významná zmena prísunu
Obracanie stránok publikácií a preštudovanie existujúcich listov 
ako 1850 dalo cestu k 1851, odhaľujúc výraznú zmenu prísunu sú-
visiac s novo vznikajúcou cirkvou. Kým James alebo Ellen White by 
v roku 1849 alebo začiatkom roku 1850 napísali vďačnosť za prija-

10  Vydavateľská poznámka: Prítomná pravda bol časopis, ktorý vychádzal v dejinách Milleritov.
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tie $ 1 na pomoc danej veci, v januári 1851, James mohol zverejniť 
zoznam významných príspevkov k uverejneniu „grafu“: 

Bratia v Connecticute zaplatili 40 dolárov; David Arnold, $ 5; AR 
Morse, $ 10; Harvey Childs, $ 5; Reuben Loveland, $ 5. (Prítomná 
pravda, November 1850)

„O dva týždne neskôr oznámil, že Otis Nichols  prispel $ 75. “ Ellen 
G. Whiteová: Rané roky, 1827-1862, Band 1, 184-186

Review a Herald – Reklamy
„Graf. Chronologický graf videnia Daniela a Jána, navrhnutý tak, 
aby jasne ilustroval prítomnú pravdu, sa teraz tlačí litografiou 
pod dohľadom brata Otisa Nicholsa z Dorchesteru, Massachu-
setts. Tí, ktorí učia prítomnú pravdu, budú mať z toho veľký úži-
tok. Ďalšie oznámenie o tabuľke bude uvedené neskôr.“ (Prítomná 
pravda, november 1850) 

„Graf je teraz pripravený. Myslíme si, že sa bratia budú z toho 
veľmi tešiť a bude to veľká pomoc pri definovaní našej súčasnej 
pozície.“ RH, január 1851. Téma č.4

„Graf, Sme veľmi spokojní s usporiadaním grafu, a vykonaním 
práce: a sme spokojní, že to bude veľká pomoc tím, ktorí učia prí-
tomnú pravdu, a preukáže požehnanie pre rozptýlené stádo. “ RH, 
január 1851. Téma č. 5

„Zistili sme, že nová tabuľka, ktorú vydal brat Otis Nichols v roku 
1850, bola obrovskou pomocou pri skúmaní dôkazov našich po-
zícií a ich výučby ostatných. Vážime si to ako poklad. Je to cenné, 
pretože krásne ilustruje najvznešenejšie a dôležité pravdy Zjave-
nia, ktoré sú osobitne aplikovateľné v prítomnosti. Tí, ktorí chcú 
získať tento graf by mali adresovať: Otisa Nicholsa, Dorchester, 
Massachusetts. “ RH, 9. decembra, 1851, ARSH, 64,26

Aký význam majú pre nás grafy dnes?
Určite sme si uvedomili, že grafy sú nielen dôležité dokumenty z 
doby, keď bola založená cirkev Adventistov siedmeho dňa. Tu sú 
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niektoré dôvody, že grafy a ich obsah sú stále relevantné a v nich 
obsiahnuté pravdy je treba študovať a veriť.

1.) Nie je žiadne nové posolstvo
Na týchto grafoch sú zakotvené základné pravdy a naďalej formu-
jú základ našej viery, či ich poznáme alebo nie, či sa nám to páči 
alebo nie. Ellen White ide o krok ďalej:

„Boh nám nedáva nové posolstvo. Máme hlásať posolstvo, kto-
ré nás v rokoch 1843 a 1844 vyviedlo z iných cirkví. Potrebujeme 
Ducha Svätého, aby v našich srdciach zapálil horlivosť a vážnosť, 
ktorá bola vtedy vidieť medzi Božím ľudom. Ďakujem Pane, že 
stále žije niekoľko ľudí, ktorí si pamätajú dni, a ktorí vedia, o čom  
hovoria.“  RH, 19. január 1905.22

Neexistuje žiadne nové posolstvo, prostredníctvom ktorého by 
Milleriti v tých rokoch 1843 a 1844 boli vyvedení z cirkví. Ktoré po-
solstvo to bolo? Prostredníctvom čoho, boli ľudia v minulosti oži-
vení? 300 Milleritských kazateľov malo vo svojej batožine tabuľ-
ku 1843, zavesenú a kázajúc jej pravdy. Presne to isté posolstvo, 
máme aj my kázať dnes. Ale ak nerozumieme „svetlu“ ktoré nám 
Boh v minulosti zveril, ako môžeme očakávať, že nám dnes pošle 
viac „svetla“?11 

2.) Tabuľky obsahujú základ viery pre Adventistov siedmeho dňa. 
Opäť opakujeme citáciu z Review a Herald a opäť sa budeme dr-
žať faktu, že posolstvá z rokov 1842-1844 sú základmi našej viery, 
teda sú základmi dnes, pretože Ellen Whiteová sama nenavrhla 
odstúpiť z tejto základne viery:

„Prišlo varovanie: Ničomu nesmie byť dovolené, aby prišlo a na-
rušilo základ viery na ktorom sme stavali odkedy prišlo posolstvo 
v 1842, 1843, 1844. Ja som bola v tomto posolstve, a odvtedy sto-
jím pred svetom, verná svetlu, ktoré nám Boh dal. Nenavrhujeme 
stiahnuť naše nohy zo základne na ktorú boli postavené ako sme 
deň po dni hľadali Pána s úzkostlivou modlitbou, hľadajúc svetlo. 
11  „Iba tí, ktorí žijú podľa svetla, ktoré majú, dostanú väčšie svetlo. Ak denne nenapredujeme v prí-
kladnom aplikovaní aktívnych kresťanských cností, nerozpoznáme prejavy Ducha Svätého v neskorom 
daždi. Môže padať na srdcia všade okolo nás, ale my ho nerozpoznáme ani neprijmeme. “ TM, 507.1
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Myslíte, že by som sa mohla vzdať svetla, ktoré mi Boh dal? Je to 
Skala vekov. Viedlo neustále odkedy bolo dané. …“ RH, 14. apríla 1903.35

3.) Doba Milleritov sa opakuje, preto aj dôležitosť grafov
Ellen Whiteová nám v nasledujúcom citáte hovorí, že „sedem hro-
mov“ (zo Zjavenia 10) je „nalinajkovanie udalostí, ktoré by sa uká-
zali pod prvým a druhým anjelským posolstvom“. Ona hovorí o 
časovom období od 1842 do 1844, presne v tom intervale to bolo, 
keď Milleriti kázali tieto pravdy, obsiahnuté na grafe  1843. Potom 
pokračuje a hovorí, že „sedem hromov“ sa týka budúcich udalos-
tí. Samozrejme, že „sedem hromov“ sa bude opakovať, teda uda-
losti Milleritského obdobia a preto prorocké grafy opäť získajú 
svoj význam. Táto skutočnosť je pre nás najdôležitejšia, pretože 
žijeme v čase toho opakovania.

„Potom, čo zazneli hlasy týchto siedmich hromov, prichádza prí-
kaz k Jánovi ako k Danielovi ohľadne malej knižky: „Zapečať to, 
čo hovorilo sedem hromov, a nepíš toho!“ (Rev. 10,4) Tieto sa týkajú 
budúcich udalostí, ktoré budú odhalené vo svojom poradí. Daniel 
bude na konci dní stáť na svojom mieste (ROH: vstane ku svojmu 
losu). Ján vidí tú malú knižku odpečatenú. Vtedy budú mať Da-
nielove proroctvá svoje správne miesto v prvom, druhom a tre-
ťom anjelskom posolstve, aby boli dané svetu. Odpečatenie malej 
knižky bolo posolstvo ohľadne času.“

„Knihy Daniela a Zjavenia sú jedna. Jedna je proroctvo, druhá zja-
venie; jedna kniha zapečatená, druhá kniha otvorená. Ján počul 
tajomstvá, ktoré hovorili hromy, ale bolo mu prikázané, aby ich 
nepísal. Zvláštne svetlo dané Jánovi, ktoré bolo vyjadrené v sied-
mich hromoch, bolo nalinajkovanie udalostí, ktoré by sa ukázali 
pod prvým a druhým anjelským posolstvom. Nebolo to najlepšie 
pre ľudí, aby tieto veci vedeli, pretože ich viera musela byť nevy-
hnutne preskúšaná.“ 7BC, 971,4 – 6 

4.) Oživenie príde skrze prorocké pravdy
Ak rozumieme a kážeme tieto pravdy obsiahnuté v prorockých ta-
buľkách, bude medzi nami „veľké oživenie“! Prečo to tvrdíme? Pre-
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tože Ellen White hovorí, že knihy Daniel a Zjavenie sú jedna kni-
ha,12 pretože obe knihy sa vzťahujú na rovnaké témy13 a pretože 
oba grafy obsahujú výhradne témy z Daniela a Zjavenia. Grafy sú 
„základom našej viery“ sú „starými cestami“ (pozri Jeremiáš 6: 16-17), 
po ktorých musíme ísť ďalej. Ak budeme študovať a kázať prorocké 
pravdy, ktoré sú na prorockých tabuľkách, to znamená, že súčasne 
budeme študovať knihy Daniela a Zjavenia.

Odtiaľ nasleduje medzi nami „veľké oživenie“. Prečo bude medzi 
nami „veľké oživenie“? Pretože Adventisti siedmeho dňa budú vi-
dieť a pochopia, že doba milosti pre adventistov končí nedeľným 
zákonom. To je rovnaké ako v čase Milleritov, kedy doba milosti pre 
„bláznivé družičky“ skončila 22. októbra 1844. 

„Keď my ako ľud pochopíme čo táto kniha (Zjavenie) znamená pre 
nás, bude medzi nami vidieť obrovské oživenie. Nerozumieme v 
plnej miere naučeniam, ktoré učí, napriek príkazu, že ju máme skú-
mať a študovať.“ TM, 113.2

5.) História sa opakuje
Už sme poukázali na skutočnosť, že história sa bude opakovať. Nie 
je nič nové pod slnkom a „to, čo bolo, to aj bude“. Preto by sme 
mali pozorne študovať minulosť históriu a porovnávať ju s kniha-
mi Daniela a Zjavenia:

„Znovu a znovu mi bolo ukázané, že minulé skúsenosti Božieho 
ľudu nemajú byť počítané ako mŕtve fakty. Nemáme zaobchádzať 
s týmto záznamom ako by sme zaobchádzali s minuloročným ka-
lendárom. Tento záznam je treba mať na mysli, lebo história sa 
bude opakovať. Temnota tajomstiev noci bude osvietená svetlom 
z neba.“ PM, 175.3

„9 Čo bolo, to i bude, a čo sa dialo, to sa i bude diať, ani nieto 
ničoho nového pod slnkom. 10 Ak i je nejaká vec, o ktorej niekto 

12   „Knihy Daniel a Zjavenie sú jedna. Jedna je proroctvo, druhá zjavenie; jedna je kniha zapečatená, 
druhá kniha otvorená. Ján počul tajomstvá siedmich hromov, ale bolo mu prikázané, aby ich nepí-
sal. ...“ 7BC  971.5 

13   „Toto je návrh, ktorý som dala staršiemu Haskellovi, čo vyústilo do knihy, ktorú vydal. Potrebu nevy-
plní táto kniha. Bola to moja myšlienka zviazať tieto dve knihy, Zjavenie nasledujúc Daniela, ktoré dáva 
plnšie svetlo témam, ktorými sa zaoberá Daniel. Cieľom je priniesť tieto knihy dohromady, ukazujúc, že 
sa obidve  týkajú tých istých tém. “ PM, 98.2  
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povie: Pozri, toto je nové, už to bolo dávno za vekov, ktoré boly 
pred nami.“ Kazateľ 1:9-10

„Majte to na pamäti. História sa opakuje. Tie nebezpečenstvá, s 
ktorými sa Boží ľud stretával v minulých dobách, sa s nimi opäť 
stretne, intenzívnejšie. Satan získal vplyv nad ľudmi, ktorých Boh 
poctil nad všetkou ľudskou inteligenciou, ako poctil Šalamúna.“ 
13MR, 380.1

Žiaľ, väčšina našich bratov zabudla na vieru našich otcov a nechce 
chodiť po cestách našich predkov:

„16 Takto hovorí Hospodin: Postojte na cestách a vidzte a pýtaj-
te sa po chodníkoch veku, ktorá je tá dobrá cesta, a iďte po nej 
a tak najdite pokoj svojej duši! Ale oni povedali: Nepojdeme!” 
Jeremiáš 6:16-19

Musíme opäť študovať proroctvo
Kedy si v blízkej minulosti počul vážne kázanie vo svojom zbore 
o proroctve? Kedy ti niekto v nedávnej dobe povedal, že bude ne-
deľný zákon, kedy budete nútení svätiť nedeľu a prenasledovaní, 
keď budete zachovávať sobotu svätou?14 Vysvetlil ti niekto, že čas 
milosti skončí pre Adventistov siedmeho dňa nedeľným zákonom? 
Dal ti niekto na tvojich lekciách ku krstu hlboký úvod do advent-
nej a Milleritskej histórie? (pozn. prekladateľa – Sú zbory, prípadne 
jednotlivci, ktorí by na tieto otázky mohli odpovedať kladne, tu je 
však popísaný všeobecný trend našej cirkvi.) Zabudli sme, že svetlo 
obsiahnuté v Danielovi a Zjavení je určené pre „posledné dni“ (TM, 
113), teda pre našu dobu?

„Kazatelia by mali prezentovať isté slovo prorocké ako základ vie-
ry adventistov siedmeho dňa.“ Ev, 196.2

14  „Nastáva čas, keď zákon Boží bude v osobitnom zmysle zrušený v našej krajine. Vládcovia nášho 
národa budú prostredníctvom legislatívnych postupov presadzovať nedeľný zákon, a tak bude Boží ľud 
privedený do veľkého nebezpečenstva. Keď náš národ, vo svojich zákonodarných zhromaždeniach uzá-
koní zákony, ktoré budú viazať svedomie ľudí ohľadne ich náboženských privilégií, presadzujúc dodržia-
vanie nedele a prinášajúc útlak proti tým, ktorí zachovávajú sobotu siedmeho dňa, Boží zákon bude, vo 
všetkých zámeroch a v celom zmysle zneuctený v našej krajine; a národné odpadnutie bude nasledované 
národnou skazou. “ 7BC , 977.2
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„Pravdy, ktoré sme dostali v 1841, 42 a 44 sa majú teraz študovať a 
hlásať. Posolstvá prvého, druhého, a tretieho anjela budú v budúc-
nosti hlásané silným hlasom. Budú dané s naliehavým odhodlaním 
a mocou Ducha.“ 15MR, 317.1

„Boh nás žiada, aby sme dali čas a silu kázaniu posolstva ľuďom, 
ktoré v roku 1843 a 1844 prebudilo mužov a ženy.“ MR, 760

„Duch Boží osvietil každú stránku Svätého písma. Na niekoho to 
však pôsobí len malým dojmom, lebo tomu len nedokonale poro-
zumel. Keď príde triebenie zavádzaním falošných teórií, sú títo 
povrchní čitatelia, ktorí nie sú nikde zakotvení, podobní sypkému 
piesku. Skĺznu do akéhokoľvek postoja, len keď súhlasí s ich poci-
tom a horkosťou ...“ 

„Daniel a Zjavenie sa musí študovať tak, ako aj ostatné proroctvá 
Starého aj Nového Zákona. Nech je svetlo, áno, svetlo tam, kde 
prebývate. Za to sa musíme modliť. Duch Svätý, svietiaci na sväté 
stránky, otvorí našu myseľ, aby sme mohli poznať, čo je pravda. ...“

„Je potrebné študovať dôkladnejšie Slovo Božie. Zvlášť by sme 
mali venovať pozornosť Danielovi a Zjaveniu viac, než kedykoľ-
vek predtým v dejinách nášho diela. Môžeme menej povedať na 
niektorých líniách o rímskej moci a o pápežstve, ale mali by sme 
obrátiť plnú pozornosť na to, čo napísali proroci a apoštoli pod 
vplyvom Ducha Božieho.“

„Duch Svätý  sformoval udalosti tak, ako vo vydávaní proroctva, 
taj ak v popisovaných udalostiach tak, aby nás  poučil, že má ľud-
ský nástroj má byť skrytý v Kristovi a že má byť vyvýšený Pán Boh 
nebies a Jeho Zákon. Čítajme knihu Daniel. Vyvolávajte si bod za 
bodom dejiny kráľovstva, o ktorých je tu pojednávané. Pozorujte 
štátnikov, koncily, mocné armády a viďzte, ako Boh ponižoval pý-
chu človeka a ľudskú slávu do prachu ...“

„Svetlo, ktoré Daniel od Boha dostal, bolo dané zvlášť pre tieto 
posledné dni. Videnie, ktoré mal na brehoch Ulai a Hidekel, veľ-
kých riek Sineára, sú teraz v štádiu napĺňania a všetky predpove-
dané udalosti budú sa čoskoro diať.“
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„Všimnite si okolnosti, v ktorých Židia žili, keď boli tieto proroctvá 
Danielovi dané.“

„Urobme si viac času pre štúdium Biblie. Nerozumieme Slovu tak, 
ako by sme mali. Kniha Zjavenie sa nám otvára s výslovným prí-
kazom, aby sme porozumeli naučeniam, ktoré obsahuje. „Blaho-
slavený, kto číta, aj tí, ktorí počujú slovo proroctva tohto“, hovorí 
Boh, „a ostrihajú toho, čo je napísané v ňom, lebo čas je blízko“. 
Zj. 1,3. Keď my ako ľud porozumieme, čo pre nás táto kniha zna-
mená, bude medzi nami vidieť veľké oživenie. Nechápeme plne 
naučeniam, ktorým nás učí, napriek výzve nám danú, aby sme ju 
skúmali a študovali.“

„V minulosti učitelia vyhlasovali Daniela a Zjavenie za knihy zape-
čatené a ľud sa od nich odvracal. Vlastnou rukou Boh odhrnul clonu 
týchto častí Jeho Slova, ktorej zdanlivé tajomstvo zadržiavalo tak 
mnohých, aby ju odhrnuli. Už samotné meno „Zjavenie“ odporuje 
výroku, že je zapečatená. Zjavenie znamená, že je odhalené nie-
čo dôležité. Pravdy tejto knihy sú adresované tým žijúcim v týchto 
posledných dňoch.“

„Stojíme s odhalenou clonou na svätom mieste posvätných vecí. 
Nemáme ostať vonku. Musíme vstupovať s úctou a bázňou Bo-
žou a nie s ľahkomyseľnými, neúctivými myšlienkami, prudkými a 
hlučnými krokmi. Blížime sa dobe, kedy sa proroctvá knihy Zjave-
nia majú naplniť ....“

„Máme prikázania Božie a Svedectvo Ježiša Krista, čo je Duch pro-
roctva. Neoceniteľné klenoty majú byť  ešte v Slove Božom náj-
dené. Tí, ktorí skúmajú Slovo, si majú uchovať jasnú myseľ. Nikdy 
nemajú hovieť zvráteným chutiam v jedle a pití.“

„Ak tak robia, zatemňuje sa ich mozog, budú neschopní znášať ná-
mahu a napätie, spojené s hlbokým bádaním, aby rozpoznali význam 
oných vecí, ktoré sa vzťahujú na konečné udalosti dejín tohto sveta.“

„Ak budeme lepšie rozumieť knihám Daniel a Zjavenie, budú mať 
veriaci úplne inú náboženskú skúsenosť. Budú otvorené také po-
hľady do brán nebeských, že sa do srdca aj mysle všetkých vytlačí 
(pozn. prekl.  – rovnaké slovo, aké používa na zapečaťovanie - im-
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press) charakter, aký musia všetci vyvinúť, aby si uvedomili po-
žehnanie, ktoré má byť odmenou pre čisté srdce.“

Pán požehná všetkým, ktorí sa budú pokorne a v tichosti snažiť o 
pochopenie toho, čo je odhalené v Zjavení. Táto kniha obsahuje 
toľko toho, čo je nasýtené nesmrteľnosťou a plné slávy tak, že 
všetci, kto ju čítajú a skúmajú vážne, dostanú požehnanie tých, 
„ktorí čujú slová tohoto proroctva a ostríhajú to, čo je napísané 
v ňom.“ TM, 112.1-114.4

Všeobecne platí, že my ako členovia adventnej cirkvi nemáme 
žiadne poznanie o tom, že sme cirkev  ustanovená skrze proroc-
tvo, ktoré nás odlišuje od iných veriacich, alebo by nás malo odli-
šovať. Nevieme nič o našich duchovných koreňoch, odkiaľ pochá-
dzame a prečo my ako cirkev učíme určité veci.

Keď sa dnes pohybujeme v spoločnosti, mali by sme sa pýtať sami 
seba, prečo sme to, čo sme, prečo veríme tomu, čomu veríme. Dlho 
predtým ako sa do našich radov vkradli  teórie, ktoré vytvárajú ne-
zhody, sme zabudli na našu minulosť, aby už nebola nikdy známa 
a nevieme odkiaľ pochádzame a čo skutočne veríme. Opustili sme 
základy a stratili pôdu pod našimi nohami. Poznáme stále pravdy, 
ktoré nás naučil Hospodin v minulosti? Pravdy uchované na gra-
foch z roku 1843 a 1850, ktoré sú „skalou vekov“.15 

Prečo potrebujeme pevnú zem pod nohami?
Už sme videli, že viera priekopníkov je diametrálna od toho, čo 
dnes verí naša cirkev, napríklad ak uvažujete o „ustavičnej“, vy-
tvoriť jednu vec ako satanskú moc alebo ako moc Božiu nie je 
malá vec. Sme radi, že môžeme hovoriť o alpha odpadnutí z pro-
rockého hľadiska. Je tu aj omega odpadnutie z prorockého hľa-
diska? Áno, je! 
Naši priekopníci identifikovali „Krásnu zem“ z Daniela 11:41 ako 
Spojené štáty, satanskú moc, a naša cirkev dnes učí, že „Krásnou 
zemou“ je Cirkev adventistov siedmeho dňa, Božia inštitúcia. Tu 

15  „Nenavrhujeme stiahnuť naše nohy zo základne na ktorú boli postavené ako sme deň po dni hľadali 
Pána s úzkostlivou modlitbou, hľadajúc svetlo. Myslíte, že by som sa mohla vzdať svetla, ktoré mi Boh 
dal? Je to Skala vekov. Odvtedy ma viedlo. “ RH,14. apríl 1903,35
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nájdeme rovnaký diametrálny kontrast. Pavol nás vopred varuje, 
keď varoval zbor v Efeze:
„aby sme už neboli viacej nedospelými, zmietaní vlnami a sem 
a ta nosení každým vetrom učenia, závratníctvom ľudí, schytra-
losťou mámiť do bludu,“ Efezským 4:14

Nemali by sme byť „zmietaní... sem a tam.. každým vetrom uče-
nia, závratníctvom ľudí”. Preto potrebujeme  mať solídny základ 
a musíme stáť na „Skale Vekov“. Ak zabudneme na našu minu-
losť a naše základy, potom už nestojíme na tej istej „základni“, na 
ktorej bola postavená naša cirkev. Sme povolaní študovať proroc-
tvo a ak chceme rásť vo viere, mali by sme sa snažiť pochopiť zá-
klady našej viery, pretože: „Nemáme sa čoho báť do budúcnosti, 
len ak by sme zabudli ako nás Pán viedol a čo nás naučil v našich 
minulých dejinách.“: 

„Dielo sa čoskoro uzavrie. Členovia cirkvi bojovnej, ktorí sa ukázali 
ako verní, sa stanú cirkvou víťaznou. V preskúmaní našej minu-
lej histórie, idúc každý krok vpred tam, kde stojíme dnes, môžem 
povedať, chvála Bohu! Ako vidím čo Boh vykonal, som naplnená 
údivom a s dôverou v Krista ako vodcu. Nemáme sa čoho báť do 
budúcnosti, len ak by sme zabudli ako nás Pán viedol a čo nás na-
učil v našich minulých dejinách.“ RH, Október 12, 1905.22

Čo tým Ellen White myslí? Hovorila o minulosti svojho osobného 
života? Rozhodne nie! Hovorí o minulosti Božieho ľudu a o dobe, 
keď bola založená naša cirkev, na pravdách, ktoré Boh zjavil Mille-
ritom a našim priekopníkom. Ak rozumieme týmto pravdám, ne-
máme „sa čoho báť do budúcnosti“.

Ak povieme inak tento citát, dá sa prečítať takto: „Môžeme sa do 
budúcnosti báť všetkého, ak zabudneme na ‚staré cesty‘, po kto-
rých nás Hospodin viedol v minulosti a to, čo nás v minulosti nau-
čil.“ Učenie našich priekopníkov je ďaleko viac ako len zaujímavé 
staré fakty. Sú vlajkovou loďou adventizmu - sú základmi, preto-
že: „Takto hovorí Hospodin: Postojte na cestách a vidzte a pýtajte 
sa po chodníkoch veku, ktorá je tá dobrá cesta, a iďte po nej a tak 
najdite pokoj svojej duši!“ Jer. 6:16
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Mali by sme hľadať pevnú zem na „základni“ našich predkov a ká-
zať pravdy, ktoré oni kázali v minulosti. Tieto pravdy sú znázor-
nené na grafoch 1843 a 1850. Ak zabudneme na našu minulosť, 
potom sa máme prečo báť do budúcnosti. Je pre nás lepšie chodiť 
po starých cestách, nájsť „odpočinok pre naše duše “. Nastal čas, 
aby sme sa vrátili k našim predkom - do tej doby, keď Pán vytvoril 
našu cirkev. Základy našej viery sú zastúpené na tabuľkách 1843 a 
1850. Ak tieto základné pravdy odmietneme, potom neodmieta-
me  jednoducho len tieto pravdy - ale ak tak urobíme my súčasne 
povieme, že Ellen White je falošný prorok.

Napriek tomu – Stále odpor voči grafom
Redaktor tohto článku sa pokúsil zostaviť všetky dôležité argu-
menty, odhaľujúc prečo nemôžeme jednoducho odložiť grafy 
1843 a 1850. Boh použil Williama Millera, muža viery a študen-
ta proroctva, aby zapálil oživenie Veľkého hnutia druhého prí-
chodu 19. storočia, ktoré sa prehnalo zemou, aby položilo zákla-
dy adventizmu, ktoré by neskôr porodili Adventistov siedmeho 
dňa. Všetky tieto základy sa nachádzajú na grafe 1843. Ellen Whit 
e nám dala nejaké odhaľujúce detaily o tomto Božom služobníko-
vi. Keď rozzúrení muži čakali, aby ho pripravili o život, bol „spre-
vádzaný“ 16 a„ chránený anjelmi Božími “.17 O Williamovi  Millerovi 
Sestra White hovorí najkrajšími slovami a úctyhodnými tónmi, 
spomínajúc si na neho ako „Otca Millera“,18 a na inom mieste 

16   „Anjeli Boží sprevádzali Williama Millera v jeho poslaní. Bol pevný a neohrozený, nebojácne zvestoval 
posolstvo, ktoré mu bolo zverené. “ EW, 232.1

17   „Kazatelia, ktorí sami nechceli prijať zachraňujúce posolstvo, bránili v tom iným, ktorí by to po-
solstvo chceli prijať. Lipne na nich krv týchto duší. Kazatelia a ľud sa spojili, aby sa stavali na odpor 
tomu nebeskému posolstvu a aby prenasledovali Williama Millera a jeho spolupracovníkov. Za týmto 
účelom boli rozširované rôzne falošné správy, aby bol poškodený jeho vplyv.  Častokrát sa stávalo, keď 
jasne predkladal Božie zámery, a ostrejšia pravda sa dotkla sŕdc poslucháčov, že sa na neho ľudia veľmi 
rozhnevali, a keď opúšťal miesto zhromaždenia, niektorí na neho číhali, aby ho pripravili o život. Boh 
však poslal svojich anjelov, aby ho ochraňovali a oni ho bezpečne previedli prostriedkom rozzúreného 
davu. Jeho dielo ešte neskončilo. “ EW, 234,1 

18   „Tí, ktorí sú zaangažovaní v hlásaní posolstva tretieho anjela, skúmajú Písma podľa toho istého 
plánu, aký prijal otec Miller. “... RH, 25. november 1884.23
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označujúc ho ako „posla“ a „slu-
žobníka Pánovho“.19

Vo svetle vyššie uvedených vy-
hlásení a všetkých dôkazov, v 
protiklade sa musíme opýtať, 
prečo sú pochybnosti, ktoré sú 
stále podporované a živené Jeho 
ľudom; pravdám, ktoré Boh jas-
ne ustanovil a zjavil svojmu „slu-
žobníkovi“ sa už neverí a naša 
posvätná história zanedbaná a 
podhodnotená ako jednoducho 
„duchovné obdobie“ farmára z 
USA? V skutočnosti neexistuje 
odpoveď na túto otázku, preto-
že argumenty pre pravdu sú jed-
noducho príliš jasné.

Niektorí sa však stále budú snažiť využiť nevedomosť svojich bra-
tov tvrdiac, že pravdy na grafe 1843 platili len pre Milleritov a nie 
pre adventizmus. Iní nás zase chcú presvedčiť, že sa graf 1843 po 
„Veľkom sklamaní“ stal bezvýznamným a že bratia z ranej cirkvi 
SDA používali pri kázaní iba tzv. graf 1863. Je zaujímavé pozna-
menať, že na tomto grafe (1863) nie je možné nájsť Krista na kríži 
alebo proroctvo 2520. Proroctvo „rozptýlenia a zhromažďovania“, 
alebo 2520, sa stalo pre mnohých dnes v cirkvi prekážkou, keď sa 
zdá, že naši bratia už tejto pravde nerozumejú ani nevedia ako sa s 
týmto proroctvom vysporiadať inak, než ho úplne odhodiť. 

19   „Pôvodca všetkého zla sa snažil vplyv adventného posolstva nielen mariť, ale aj zničiť jeho hlása-
teľov. Keď Miller prednášal svojim poslucháčom biblické pravdy, karhal tým ich hriechy a narúšal ich 
sebaistotu. Jeho prísne a otvorené slová prebúdzali v nich nepriateľstvo. Odpor, ktorý prejavovali k jeho 
posolstvu členovia cirkví, povzbudzoval spodinu spoločnosti, aby si trúfala ešte viac. Jeho nepriatelia 
sa rozhodli zabiť ho pri odchode zo zhromaždenia. Chránili ho však Boží anjeli a jeden z nich v podobe 
muža vzal tohto Božieho služobníka za ruku a vyviedol ho spomedzi rozzúreného davu do bezpečia. 
Miller svoje dielo ešte nedokončil, a tak satan a jeho služobníci museli byť sklamaní, že sa im nepodarilo 
realizovať svoj zámer. “ GC, 336.4

Graf 1863
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Okrem toho, tento graf nezodpovedá tomu, čo sestre Whiteovej 
bolo ukázané vo videní, „že výpočty boli ako ich On chcel…“ (EW, 
74.1). Na tomto grafe nie sú žiadne výpočty, preto musíme tento 
graf považovať za neinšpirovaný. 

Ako sme už videli, existujú len dva prorocké grafy, ktoré nesú pe-
čať Božej prorokyne: graf 1843, na ktorom nájdeme základy našej 
viery; a graf z roku 1850, na ktorom sú pridané piliere našej vie-
ry. Jedna vec  sa tak stala z našej štúdie jasná a zrejmá zatiaľ: tie-
to základy sú také dôležité pre Boží ľud, tak životne dôležité, tak 
krásne, že Satan robí všetko, čo je v jeho moci možné, aby spôso-
bil, že tieto pravdy budú nepochopené, popierané, zosmiešňované 
a dokonca vložené do prachu, aby ich skryl z dohľadu.

Ale náš Boh je múdry a dobrý. Urobil cestu! Jedna fotografia z roku 
1907 dáva svedectvo o tejto skutočnosti, že bratia aj v tej dobe, 
mnoho rokov po 1844, stále používali graf 1843 pri kázaní.

Je teda potom pravda, ako mnohí tvrdili, že prorocká tabuľka bola 
len pre Milleritov, hoci ju tu dokonca vidíme, že viac ako 60 ro-
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kov po „Veľkom sklamaní“? Na tomto obrázku z roku 1907, môže-
me vidieť brata JN Loughboroughho, ktorý stojí za kazateľnicou, 
prednáša vo Walla Walla College v USA. Na pravej strane, vedľa 
piliera, sedí A.T. Jonesa, ktorý bol v roku 1889 inštrumentom na 
porážku prvého  nedeľného zákona v Spojených štátoch (známy 
ako „Blair Bill“), ktorý takmer prešiel cez senátora HW Blair v 
New Hampshire na 50. Kongrese USA. Úprimnému pozorovate-
ľovi kladieme nasledujúcu otázku: Prečo môžeme rozpoznať za 
ním graf 1843 a nie graf 1863?

PÁČILA SA VÁM TÁTO LEKCIA?

Môžete si vyzdvihnúť ďalšie lekcie, ktoré sú k dispozícii na PIP. 
 Nájdete ich online v našom obchode tým, že navštívite nižšie 
uvedený odkaz: Navštívte: www.pip-ministry.com, 

http://www.preparationu.com/shop/. 

Alebo môžete navštíviť youtube a kontaktovať československú 
služobnosť na pravdapritomna@gmail.com.
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